
ROST VAN TONNINGEN FAALT

beweging wilde oprichten. Moest men de uitzendingen voortzetten en
eventueel aan Rosts opzet meewerken? De meningen liepen uiteen. Bij
menigeen wierp veel gewicht in de schaal wat de Jonge zei: het NVV had
commissaris Woudenberg aanvaard en had ondanks de ontheffing van
Kupers en de la Bella besloten, de arbeid voort te zetten; dat standpunt had
bij de. vakbondsbesturen algemene instemming gevonden; men kon alles
wat men in de loop der jaren opgebouwd had, toch niet zomaar aan de
tegenstander in handen spelen?
Dat waren de lijnen waarlangs ook het dagelijks bestuur van de Vara was

gaan denken, zodra de crisis zich manifesteerde - met één uitzondering:
Broeksz, Broeksz was niet van mening dat men de Vara op slag moest
liquideren, doch het was hem eenvoudig persoonlijk onmogelijk, bestuurs-
verantwoordelijkheid te dragen voor een beleid dat door een Rost van
Tonningen gecontroleerd zou worden.

Toen Rost zondagmiddag samen met de onvermijdelijke Rambonnet,
maar nu ook met NVV-commissaris Woudenberg het dagelijks bestuur
van de Vara ontmoette, kwam. het tot een woordenwisseling met Broeksz
door wie Rost in bedekte termen voor een bedrieger uitgemaakt werd. Rost
hoefde daar niet lang bij stil te staan; van veel groter belang was dat hij zijn
doel bereikte.
Rost begon de bespreking! met te zeggen dat hij de Vara alleen maar wilde

versterken; ze zou haar eigen gang kunnen gaan, althans 'wanneer rekening
zou worden gehouden met bepaalde wensen' die hij de vorige avond in zijn
radiotoespraak aangeduid had; zo moesten de vertegenwoordigers van NVV
en SDAP uit het hoofdbestuur verdwijnen; nationaal-socialistische propa-
ganda verwachtte hij van de Vara niet - het was hem voldoende wanneer
zij haar' positief-socialistische propaganda' voortzette. Voorzitter de Vries
zei daarop dat het Varabestuur, gehoord de verenigingsraad, daarmee
accoord kon gaan en dat het zijn voornemen was, op woensdagavond 24 juli
het besluit van het Varabestuur in een radiotoespraak toe te lichten. Rost
had tegen een toespraak door de Vries geen enkel bezwaar - integendeel.
Hij bemiddelde bij de Rundfunkbetreuungsstelle en zorgde er voor dat de
Vries een optimale zendtijd kreeg: vlak na het ANP-nieuws van acht uur
's avonds.
'Ik en mijn medewerkers', zei de Vries op woensdagavond,

'hebben het socialisme gewild, wij willen het nog met onverflauwde begeerte

1Gegevens in de notulen van de verenigingsraad van de Vara, 28 juli r940 (Doe
II-8r8, a-o) en in de notulen van de Radioraad, 26 juli r940.


